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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr XCI/24 

XCI/24 Sesja  w dniu 27 marca 2024 r.  

Obrady rozpoczęto 27 marca 2024 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 15:55 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył XCI sesję Rady Gminy Świerklaniec, 

po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności stwierdził, że obrady są 

prawomocne.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Prządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2023. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 720 w sprawie usług wsparcia 

krótkoterminowego.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 721 w sprawie nieodpłatnego przekazania 

nieruchomości gminnych na rzecz Skarbu Państwa.  
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 722 w sprawie zamiany nieruchomości.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 723 w sprawie określenia wykazu kąpielisk oraz 

sezonu kąpielowego na terenie Gminy Świerklaniec w roku 2024.   

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 724 w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 725 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej gminy na 2024 rok. 

10. Informacja Wójta Gminy i stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji na terenie 

Gminy Świerklaniec.  

11. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 28.02.2024 r. 

12. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

14. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

15. Zakończenie. 

 

3. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2023. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ewelina Radecka, Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego, przedstawiła 

najważniejsze aspekty realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Świerklaniec w 2023 roku, 

uwzględniając informacje dotyczące zmian w przepisach, ilości wszczętych procedur 

niebieskich kart. 

• radny Mirosław Bacik, gdzie najszybciej można zgłosić przypadki występowania przemocy 

w rodzinie.  

• Pani Ewelina Radecka, Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego, poinformowała, że 

najszybszą i najprostszą drogą jest zgłoszenie przypadków przemocy w rodzinie w Ośrodku 

Pomocy Społecznej, gdzie na osobności można przedstawić swój problem członkowi 

Zespołu Interdyscyplinarnego. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2023, stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 720 w sprawie usług wsparcia 

krótkoterminowego. 
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Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 720 w sprawie usług wsparcia krótkoterminowego.   

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu, 

poinformowała, że  nowelizacja przepisów prawa umożliwiła Ośrodkom Pomocy 

Społecznej, od listopada 2023 roku, realizację wsparcia krótkoterminowego, a przedłożony 

projekt uchwały ma na celu regulacje warunków przyznania i odpłatności za omawiane 

usługi.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 720 w sprawie usług wsparcia krótkoterminowego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eugeniusz Wajs 

 

Uchwała Nr XCI/688/24 w sprawie usług wsparcia krótkoterminowego, stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 721 w sprawie nieodpłatnego 

przekazania nieruchomości gminnych na rzecz Skarbu Państwa. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 721 

w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości gminnych na rzecz Skarbu Państwa.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że niniejszy projekt uchwały 

został przedłożony w związku z porozumieniem zawartym pomiędzy Gminą Świerklaniec, 

a Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad, celem uregulowania stanu własności 

nieruchomości przylegających bezpośrednio do pasa drogi krajowej w zakresie przebudowy 

zjazdu na drogę krajową w Świerklańcu. 
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 721 w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości 

gminnych na rzecz Skarbu Państwa.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr XCI/689/24 w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości gminnych na rzecz 

Skarbu Państwa, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 722 w sprawie zamiany nieruchomości. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 722 

w sprawie zamiany nieruchomości.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że przedłożony projekt uchwały 

dotyczy nieruchomości gminnej i nieruchomości prywatnej położonej na terenie, gdzie 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje zabudowę mieszkaniowo- 

usługową. W wyniku zamiany strony pozyskają nieruchomości o korzystniejszych 

kształtach. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 722 w sprawie zamiany nieruchomości.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 
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Uchwała Nr XCI/690/24 w sprawie zamiany nieruchomości, stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 723 w sprawie określenia wykazu 

kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie Gminy Świerklaniec w roku 

2024. 

Komisja Gospodarki, Budżet i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 723 

w sprawie określenia wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie Gminy Świerklaniec 

w roku 2024.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że przedmiotowy projekt 

uchwały w sprawie kąpieliska na terenie Zalewu Nakło – Chechło był poprzedzony 

wnioskiem Gminy Świerklaniec do Wójta Gminy Świerklaniec o utworzenie takiego 

kąpieliska. Następnie sporządzony projekt uchwały przed przedłożeniem pod obrady Rady 

Gminy Świerklaniec był zaopiniowany przez szereg instytucji, między innymi przez Wody 

Polskie, Sanepid, Główny Inspektorat Ochrony Środowiska. Nadmieniła, że zostało złożone 

zgłoszenie wodnoprawne. Zaznaczyła, że wszystkie uzgodnienia i wskazówki wymienionych 

instytucji zostały wdrożone i uzyskano ich pozytywne opinie.  

• radny Łukasz Lesik poinformował, że w projekcie uchwały mówi się o kąpielisku o obrysie 

prostokąta, natomiast w załączniku mapowym, kąpielisko zostało oznaczone trójkątem.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w projekcie uchwały są 

wskazane współrzędne położenia kąpieliska, więc załącznika graficznego de facto nie 

musiałoby być. Nadmieniła, że załącznik graficzny ma charakter informacyjny i ma 

wskazywać osobom korzystającym z kąpieliska pomiędzy jakim punktami SOS jest 

wyznaczone kąpielisko  

• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że jeżeli został wprowadzony załącznik graficzny, 

to powinien precyzyjnie odzwierciedlać treść uchwały.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zwrócił się z zapytaniem, czy 

zgłoszenie radnego Łukasza Lesika traktować jako wniosek formalny o zmianę treści 

uchwały. 

• radny Łukasz Lesik poinformował, że nie jest to wniosek formalny tylko sugestia i prośba.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 723 w sprawie określenia wykazu kąpielisk oraz sezonu 

kąpielowego na terenie Gminy Świerklaniec w roku 2024.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

 

Uchwała Nr XCI/691/24 w sprawie określenia wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na ternie 

Gminy Świerklaniec w roku 2024, stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 724 w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-

2038. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby projekt uchwały nr 724 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2024 - 2038 oraz projekt uchwały nr 725 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na 2024 rok, zostały omówione równocześnie.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 724 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2024 – 2038. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że projekty uchwał zostały 

szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 724 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław 

Wasążnik 
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PRZECIW (3) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

 

Uchwała Nr XCI/692/24 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2024 – 2038, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 725 w sprawie wprowadzenia zmian 

w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 725 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 725 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na 2024 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr XCI/693/24 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 

rok, stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

10.  Informacja Wójta Gminy i stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji 

na terenie Gminy Świerklaniec. 

 W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w zakresie prac 

wykonywanych w sołectwie Nakło Śląskie trwa odtwarzanie nawierzchni dróg. Dodała, że 

w dniu dzisiejszym prace prowadzone są na ul. Wieczorka oraz ul. Górnej. Nadmieniła, że 

wcześniej odtworzono ul. Dworcową, a obecnie trwa również odtwarzanie nawierzchni 

ul. Kamiennej. Nadmieniła, że wykonawca do końca kwietnie bieżącego roku musi 

dokończyć realizację zadania. W dalszej części poinformowała, że w zakresie technologii 

pozostały do wykonania trzy przewierty pod drogą krajową, które będą zrealizowane po 

świętach.  
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• radny Kazimierz Flakus zawnioskował, aby poinformować o możliwości założenia zaworów 

zwrotnych, aby unikną cofek zapachowych. Ponadto, rozwiązanie to ma na celu ochronić 

domy przed zalaniem w przypadku występowania dużych opadów atmosferycznych.  

W dalszej części przedstawił przykład zamku w Nakle, gdzie po budowie kanalizacji pojawia 

się odór. Nadmienił, że gazy wydobywające się z kanalizacji są szkodliwe i uciążliwe dla 

mieszkańców. Następnie przedstawił informacje na temat zalania ul. Dworcowej 

i ul. Lasowickiej w Nakle Śląskim.  

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że informacja 

na temat możliwości zabudowy zaworów burzowych i studni rozgraniczającej jest 

określona w warunkach technicznych budowy przyłącza wydawanych przez Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji. Nadmienił, że w związku z tym, że jest to element instalacji 

wewnętrznej, więc koszty są ponoszone przez właściciela nieruchomości, w związku z tym 

może być to tylko zalecenie, a nie wymóg. Zaznaczył, że odór występujący w budynku jest 

efektem niepoprawnie działającej instalacji wewnętrznej. 

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że odór może być efektem 

niepoprawnie działającej instalacji wewnętrznej, ale również może wynikać z problemów 

z sieci. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformowała, że 

uciążliwości zapachowe w obrębie zamku w Nakle Śląskim na pewno nie są związane 

z nowo wybudowaną instalacją kanalizacji sanitarnej, ponieważ dokonano do niej dopiero 

kilku podłączeń testowych. 

• radny Łukasz Janas podziękował za rozpoczęcie prac odtworzeniowych w ciągu ul. Górnej 

w Nakle Śląskim. W dalszej części zwrócił się z prośbą, aby ze względu na duże nachylenie, 

nie zakrywać całkowicie studzienek, aby w przypadku wystąpienia burzy i ulewy, może 

nastąpić problem z przyjęciem dużej ilości wody opadowej na ul. Głównej w Nakle Śląskim. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy na ul. Górnej w Nakle Śląskim zostanie zwiększona 

ilość studzienek. W dalszej kolejności przypomniał o konieczności naprawy stanu 

ul. Orzechowskiej w Nakle Śląskim, która uległa zniszczeniu w wyniku tranzytu 

samochodów pomiędzy Nakłem Śląskim a Orzechem. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że przy odtwarzaniu nawierzchni 

wykonawca zakrywa studzienki raz kratki warstwą wiążącą i dopiero w dalszej kolejności 

dochodzi do odkucia omawianych urządzeń i ich regulacji. Dodała, że ilość przykanalików 

kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Górnej w Nakle Śląskim została zwiększona.  

• radny Gerard Nickiel podziękował za prace realizowane w ciągu ul. Wolności w Nakle 

Śląskim. W dalszej części zwrócił się z prośbą o doprecyzowanie, które odcinki 

ul. Wieczorka w Nakle Śląskim będą naprawiane. Następnie zwrócił się z zapytaniem, kiedy 

będą realizowane prace na ul. Orzechowskiej na odcinku od ulicy Szopena do ulicy 

Pejzażowej w Nakle Śląskim.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że odcinek drogi asfaltowy 

zostanie odtworzony w asfalcie, natomiast na fragment gruntowy ul. Orzechowskiej 



9 
 

w Nakle Śląskim zostanie położony frez. Nadmieniła, że prace odtworzeniowe będą 

realizowane w drugiej połowie kwietnia. 

• radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem dotyczącym terminu realizacji odtworzenia 

nawierzchni dróg wykonanych z kostki brukowej, czyli ul. Przyjaźni i Strażackiej w Nakle 

Śląskim. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, kiedy będą realizowane prace na 

ul. Wąskiej, Gościnnej oraz Jarzębinowej w Nakle Śląskim, w ramach zadania realizowanego 

z nowo pozyskanych środków. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że za odtworzenie dróg z kostki 

brukowej odpowiada podwykonawca, który obecnie realizuje budowę krawężników 

w ciągu ul. Dworcowej w Nakle Śląskim. Dodała, że odtworzenie ul. Strażackiej w Nakle 

Śląskim, nie zostało wykonane w całości, ponieważ poprzedni wykonawca nieprawidłowo 

wykonał ostatnią studnię i należy ją poprawić. W dalszej części poinformowała, że 

w zakresie nowo pozyskanych środków, najprawdopodobniej umowa o dofinansowanie 

zostanie przekazana w maju. Zaznaczyła, że niezwłocznie po podpisaniu umowy 

o dofinansowanie, zostaną ogłoszone przetargi, ponieważ zamówienie będzie podzielona 

na części. Nadmieniła, że budowa kanalizacji w ciągu ul. Jarzębinowej w Nakle Śląskim jest 

objęta odrębnym projektem, dla którego został już wyłoniony wykonawca i została 

podpisana umowa. Zaznaczyła, że dzięki współpracy z Radnym Tomaszem Kanią udało się 

ustalić wszystkie projektowane przyłącza. Dodała, że w najbliższym czasie wykonawca 

będzie wykonywał odwierty geologiczne w terenie. Natomiast obecnie trwa projektowanie. 

Nadmieniła, że wszystkie niezbędne zgody są pozyskane i niezwłocznie zostanie złożony 

wniosek o pozwolenie na budowę, aby jak najszybciej rozpocząć budowę. Zaznaczyła, że 

termin realizacji budowy kanalizacji w ul. Jarzębinowej to czerwiec 2025 roku.  

• radny Michał Nolewajka podziękował, że wykonawca powrócił do Orzech, aby doprowadzić 

do końca drobne prace porządkowe po budowie kanalizacji. W dalszej części zwrócił się 

z zapytaniem, czy przewierty, które będą realizowane pod drogą krajową w Nakle Śląskim, 

będą miały wpływ na przepustowość drogi lub ewentualne uciążliwości.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że do wykonania pozostały trzy 

przewierty na odcinku pomiędzy ul. Dworcową a parkiem. Zaznaczyła, że wykonywane 

prace w żaden sposób nie będą kolidowały z ruchem na drodze krajowej. 

• radny Mirosław Bacik wystąpił z propozycją, aby po godzinach pracy Zakładu Wodociągów 

i Kanalizacji, przekierowywać połączenia na komórkowy numer telefonu, aby móc zgłaszać 

awarie wodociągowe i kanalizacyjne. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poprał przedstawiony 

pomysł. W dalszej części poinformowała, że na fakturach widnieje numer pogotowia.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, dotyczącym nowo pozyskanych środków 

i zakresu zadania, na który posiadana jest dokumentacja projektowa. Aby uniknąć 

powtórzenia sytuacji, gdzie zadanie miało być realizowane tzw. żółtym FIDIC-em,a potem 

okazywało się, że trzeba robić dokumentacje.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że wybór tzw. żółtego FIDIC-a 

wynikał z tego, że w trakcie składania wniosku o dofinansowanie nie posiadano 
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dokumentacji projektowej. Nadmieniła, że oferty w ogłoszonym przetargu opiewały na 

kwoty w zakresie 105.000.000,00 zł do 163.000.000,00 zł, więc Gminy nie było stać na 

realizację tego zadania w wspomnianej formule. W dalszej części poinformowała, że 

w zakresie nowego projektu pozyskano dofinansowanie w wysokości 77.000.000,000 zł 

z czego 33.000.000,00 zł zostaną przeznaczone na rozbudowę oczyszczalni, a pozostałe 

środki zostaną przeznaczone m.in. na budowę 12 km sieci kanalizacji sanitarnej na terenie 

sołectwa Nowe Chechło w jego północnej części. Zaznaczyła, że ujęty zakres we wniosku 

o dofinansowanie, posiada ostateczne zgłoszenie, bądź pozwolenie na budowę. Dodała, że 

jedynie rozbudowa oczyszczalni będzie realizowana w formule zaprojektuj i wybuduj, 

ponieważ to jedyny zakres, dla którego gmina nie posiada dokumentacji projektowej.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, czy gmina wysunęła roszczenia w stosunku do 

projektanta poprzedniej inwestycji, ze względu na pomyłki i elementy nieujęte w projekcie.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że nie wysunięto roszczeń 

w stosunku do projektantów. Nadmieniła, że jest to kwestia do przemyślenia, po 

zakończeniu całej realizacji zadania, czy ewentualnie składać jakiś pozew do sądu o 

zadośćuczynienie. Zaznaczyła, że wszystkie zakresy zakończył się bez żadnych problemów 

pozwoleniem na użytkowanie. Nadmieniła, że projektant nieodpłatnie zawsze wydawał 

karty nadzoru autorskiego w przypadku, gdy zaistniała konieczność wprowadzenia 

poprawek do dokumentacji projektowej.  

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z prośbą o przedstawienie orientacyjnego terminu 

realizacji prac związanych z budową kanalizacji w północnej części sołectwa Nowe Chechło. 

W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, kiedy zostanie wybudowana kanalizacja w tzw. 

białych palmach. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w zakresie budowy kanalizacji 

w północnej części sołectwa Nowe Chechło, odrębny przetarg na ten zakres zostanie 

ogłoszony po podpisaniu umowy o dofinansowanie, najprawdopodobniej w maju. 

Nadmieniła, że kolejność wykonywania prac w zakresie ulic będzie możliwa do określenia 

dopiero po wyłonieniu wykonawcy.  

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy rozbudowa oczyszczalni będzie 

kolidowała z okresem, w którym będzie wykonywana kanalizacji w sołectwie Nowe 

Chechło.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójt Gminy, poinformowała, że budowa kanalizacji w żadnym 

zakresie nie będzie kolidowała z rozbudową oczyszczalni ścieków, ponieważ są to dwie 

niezależne realizacje.  

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że tzw. białe 

plamy będą likwidowane na bieżąco. Nadmienił, że zakres został przekazany do wniosku, 

który będzie finansowo realizować gmina. Zaznaczył, że w miejscach, gdzie nie będzie 

możliwości budowy kanalizacji sanitarnej, będą wykorzystywane indywidualne systemy 

pompowe. Dodał, że za opracowanie dokumentacji projektowej będzie odpowiedzialny 

Zakład Wodociągów i Kanalizacji. 
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• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) poinformował, że niektóre osoby dopiero wybudowały 

domy, a już mają kanalizację sanitarną, a część osób pomimo tego, że mieszkają w gminie 

i 100 lat, nadal kanalizacji nie mają.   

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformowała, że 

w bieżącym roku planowane jest wykonanie dokumentacji projektowej. Natomiast 

realizacja zadania nie wcześniej niż w 2025 roku. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że nowe domy mają już 

kanalizację, ponieważ budują ją prywatni deweloperzy, a następnie Zakład Wodociągów 

i Kanalizacji po otrzymaniu dotacji odkupuje wybudowaną sieć. Zaznaczyła, że w praktyce 

bardzo dobrze to funkcjonuje, ponieważ deweloper przez budowę sieci kanalizacyjnej 

zwiększa wartość nieruchomości, a Zakład Wodociągów i Kanalizacji też korzysta, ponieważ 

koszt wykupu sieci jest niższy niż koszt jej wybudowania. Nadmieniła, że budowa kanalizacji 

w tzw. Białych plamach będzie możliwa ze środków pochodzących z amortyzacji 

i najprawdopodobniej rozpocznie się w 2025 roku.  

• radna Jolanta Bubalik zwróciła się z zapytaniem dotyczącym rozbudowy kanalizacji na ulicy 

Nakielskiej Bocznej w Orzechu oraz ulic do niej przyległych. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w pierwszej kolejności należy 

wykonać dokumentacje projektową dla budowy kanalizacji na wskazanym obszarze, 

ponieważ teren znajduje się poza aglomeracją Gminy Świerklaniec, więc nie ma możliwości 

realizacji zadania w ramach Funduszy Europejskich dla Śląskiego. W dalszej kolejności 

poinformowała, że corocznie należy składać sprawozdanie z realizacji Krajowego Programu 

Oczyszczania Ścieków Komunalnych. Nadmieniła, że wspomniane sprawozdanie wskazuje, 

czy gmina jest aglomeracją naruszeniową, czyli niespełniającą wymogów dyrektywy unijnej. 

Nadmieniła, że Gmina Świerklaniec jest aglomeracją naruszeniową w związku z tym w 

pierwszej kolejności należy wykonywać budowę kanalizacji na obszarach wchodzących w 

skład aglomeracji, aby uniknąć nałożenia w 2027 roku kar przez Unię Europejską. 

Zaznaczyła, że następnie będzie można rozważyć możliwość rozszerzenia aglomeracji czy 

budowy kanalizacji na obszarach nie wchodzących w jej skład. Nadmieniła, że tereny, które 

nie są objęte aglomeracją Gminy Świerklaniec nie spełniają warunku 120 osób na kilometr 

wybudowanej sieci. 

• radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem, dotyczącym możliwości budowy kanalizacji 

na ulicy bocznej od ulicy Lasowickiej. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że zarówno we wskazanym 

obszarze oraz na ul. Ostrożnica w Świerklańcu budowa kanalizacji jest ekonomicznie 

nieuzasadniona, ponieważ konieczna jest budowa bardzo długiego odcinka kanalizacji dla 

podłączenia kilku domów.  

11.  Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 28.02.2024 r. 
 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do Biura Rady Gminy nie 

wpłynęły pisemne zgłoszenia co do treści protokołu. W dalszej kolejności poinformował, że 
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zgodnie z § 43 statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 28.02.2024 r. zostaje przyjęty 

bez konieczności głosowania. 

 

12.  Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy na spotkaniu w dniu 26 lutego 2024 r. 

w Nadleśnictwie był omawiany temat dalszej dzierżawy Zalewu Nakło Chechło. W dalszej 

części zwrócił się z zapytaniem, czy Wójtowi Gminy się odmieniło i dalej będzie chciał 

kontynuować dzierżawę omawianego obszaru, czy gmina zrezygnuje.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zwrócił się z prośbą o doprecyzowanie, skąd wzięło się 

sformułowanie, że Wójtowi Gminy się odmieniło. 

• radny Tadeusz Ledwoń poinformował, że odbyło wiele spotkań w temacie Zalewu Nakło – 

Chechło, gdzie padały sformułowania, że nie warto kontynuować dzierżawy, że za dużo 

zachodu i że ludzie mają dużo pretensji i nawet powstała uchwała w tym zakresie.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że „za” przyjęciem uchwały głosowali wszyscy 

radni. Nadmienił, że spotkanie w Nadleśnictwie dotyczyło spraw bieżących i przygotowania 

do sezonu letniego. W dalszej części poinformował, że spotkanie w szerszym gronie 

w temacie możliwości przejęcia lub zawarcia długoletniej umowy dzierżawy odbyło się 18 

marca 2024 r. Nadmienił, że w spotkaniu uczestniczył nowo powołany Zastępca Dyrektora 

Generalnej Dyrekcji Lasów Państwowych ds. Ekonomicznych Pan Jurand Irlik, Nadleśniczy 

Pan Piotr Chrzęszczyk oraz Zastępca Nadleśniczego Wojciech Kubica. Nadmienił, że podczas 

spotkania poinformowano, że Gmina Świerklaniec nie otrzymała odpowiedzi na 

korespondencję w sprawie ustanowienia zarządu nad Zalewem Nakło - Chechło kierowaną 

do Generalnej Dyrekcji Lasów Państwowych. W dalszej części poinformował, że Zalew 

Nakło – Chechło cały czas jest w kręgu zainteresowań i rozmowy są prowadzone. 

• radny Wojciech Bacik zwrócił się z zapytaniem, czy odwołanie złożone do przetargu na 

bieżące utrzymanie dróg o nawierzchni bitumicznej, opóźni termin rozpoczęcia prac.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że złożone odwołanie nie 

spowoduje opóźnienia w terminie rozpoczęcia prac w zakresie bieżącego utrzymania dróg 

o nawierzchni bitumicznej, ponieważ procedura w Krajowej Izbie Odwoławczej jest 

przeprowadzana błyskawicznie. Nadmieniła, że najprawdopodobniej decyzja zostanie 

wydana po świętach.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że salę obrad opuścił radny 

Kazimierz Flakus.  

W dalszej części w dyskusji udział wzięli: 

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, czy w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym 

w Gliwicach został wyznaczony termin rozprawy w zakresie skargi złożonej na 
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rozstrzygnięcie nadzorcze w zakresie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla sołectwa Nowe Chechło.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że termin rozprawy nie został 

wyznaczony. Nadmieniła, że w sprawie wpłynęła odpowiedź i korespondencja z Wydziału 

Nadzoru Prawnego Wojewody Śląskiego.  

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, czy na którymś ze spotkań została podjęta 

decyzja w temacie przyszłość Zalewu Nakło – Chechło.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że występuje zgodne 

stanowisko, aby kontynuować zarządzenie Zalewem Nakło – Chechło, obecnie ważne jest 

to, aby wynegocjować odpowiednie warunki takiej umowy. W dalszej części 

poinformowała, że są prowadzone działania zmierzające od wycofania wniosku o 

użytkowanie, ponieważ po podpisaniu umowy na użytkowanie nie ma możliwości zmiany 

przeznaczenia gruntu, w związku z tym jedynym możliwym rozwiązaniem jest zawarcie 

umowy dzierżawy na okres 29 lat i 11 miesięcy, ponieważ 30 letnia umowa wiąże się 

z innymi procedurami. Nadmieniła, że są prowadzone negocjacje dotyczące ustalenia 

wysokości czynszu, aby ustalić go na poziomie symbolicznej 1 zł. Dodała, że otrzymano 

informacje, że w przypadku inwestycji liniowych wyłączenie terenu z produkcji leśnej jest 

wykonywane nieodpłatnie, ponieważ jest to cel publiczny.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, wyraził swoją opinię, że podczas 

wielu spotkań przez przedstawicieli Lasów Państwowych były składane daleko idące 

obietnice i mówiono, że jest to tylko kwestia formalna, a nawet w przypadku tak 

prozaicznego tematu jakim jest wyłączenie produkcji leśnej terenu kajkowni, sprawa nie 

została załatwiona.  

• radny Zbigniew Jarka poruszył temat wysypiska odpadów wokół budynku na prywatnej 

nieruchomości zlokalizowanej na rogu ul. Parkowej w Świerklańcu w okolicach centrum 

przesiadkowego i zawnioskował o podjęcie interwencji u właściciela nieruchomości. 

W dalszej kolejności zawnioskował, aby zadbać o stan drzewostanu zlokalizowanego na 

wspomnianej nieruchomości.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że wspomniany teren jest nieruchomością 

prywatną. Zadeklarował, że w zgłaszanych zagadnieniach zostanie przekazana informacja 

właścicielowi nieruchomości. Nadmienił, że za porządek na prywatnych posesjach 

odpowiadają właściciele.  

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy istnieje możliwość 

dokonania zamiany nieruchomości, aby teren wrócił do gminy, aby mieć wpływ na wygląd 

reprezentatywnych miejsc.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że omawiana nieruchomość nigdy nie należała 

do Gminy Świerklaniec. Dodał, że Świerklaniecka Spółdzielnia zbyła nieruchomość na rzecz 

prywatnego podmiotu. W dalszej części poinformował, że były prowadzone rozmowy 

z właścicielem omawianej nieruchomości w zakresie ewentualnej zamiany bądź sprzedaży, 

jednak nie wyraził zgody na prowadzenie działań w tym zakresie.  
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• radny Łukasz Lesik poprał stanowisko Przewodniczącego Rady Gminy w zakresie ustaleń 

z przedstawicielami Lasów Państwowych w zakresie Zalewu Nakło – Chechło. W dalszej 

części przypomniał, że na jednym z posiedzeń przedstawiał przykład Rogoźnik, gdzie 

dokonano wygaszenia Zarządu Lasów Państwowych. Następnie zwrócił się z zapytaniem, 

czy gmina podjęła kroki zmierzające do wygaszenia Zarządu Lasów Państwowych nad 

obszarem Zalewu Nakło – Chechło. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że na spotkaniu, w którym 

uczestniczył Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych poruszono temat 

ewentualnej możliwości komunalizacji terenu Zalewu Nakło – Chechło. Nadmieniła, że 

otrzymano informację, że nie ma możliwości komunalizacji. Zaznaczyła, że wskazany 

zbiornik w Rogoźnikuzostał przekazany przed nowelizacją przepisów. W dalszej kolejności 

poinformowała, że stanowisko Lasów Państwowych wynika z potencjalnego interesu 

gminy, która mogłaby na tym terenie uzyskać spore zyski po dokonaniu podziału 

nieruchomości, które musiałyby być wyłączone z produkcji leśnej.  

• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) zasugerował, aby w temacie ewentualnego wygaszenia 

zarządu Lasów Państwowych nad terenem Zalewu Nakło – Chechło poprosić o wsparcie 

Posłów działających na naszym terenie. 

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z prośbą o wskazanie dokładnej lokalizacji nieruchomości 

w okolicy centrum przesiadkowego, o której w wypowiedzi wspominał radny Zbigniew 

Jarka oraz określenia położenia omawianej nieruchomości w stosunku do fosy. 

• radny Mirosław Bacik zasugerował, aby rozważyć możliwość wspólnego gospodarowania 

terenem Zalewu Nakło – Chechło z Gminą Miasteczko Śląskie, aby podzielić koszty na dwie 

gminy. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformowała, że nie ma takiej możliwości, ponieważ Zalew 

Nakło – Chechło w całości leży w Gminie Świerklaniec. W dalszej części poinformował, że 

były wystosowywane pisma do instytucji i sąsiadujących jednostek samorządów 

terytorialnego o wsparcie w finansowaniu działań na Zalewie Nakło – Chechło i otrzymano 

jedynie negatywne odpowiedzi.  

• radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że propozycja radnego Mirosława Bacika jest 

odosobniona i nie jest możliwa do realizacji.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, w odniesieniu do Zebrań Wiejskich, które odbyły się w zeszłym 

tygodniu, poinformowała, że radny Kazimierz Flakus zarzucił, że Wójt zwołał zebranie 

wiejskiej w sołectwie Nowe Chechło w piątek, w czasie, gdy odbywały się rekolekcje. 

W dalszej części przytoczył zapisy statutu Sołectwa Nowe Chechło i zaznaczył, że zebranie 

wiejskie zwołuje sołtys, a nie Wójt. Następnie poinformował, że pierwotnie przedstawiono 

propozycję, aby zebranie wiejskie odbyło się w poniedziałek, ale sołtys podjęła decyzję, aby 

zwołać zebranie wiejskie na piątek. W dalszej kolejności poinformował, że w dniu 

dzisiejszym otrzymano informację, że Zarząd Województwa Śląskiego przyznał rekordowe 

dofinansowanie do wniosku dla odnawialnych źródeł energii w wysokości 109.000.000,00 

zł dla Gmin Tarnowskie Góry, Bobrownik oraz Gminy Świerklaniec, z czego 15.000.000,00 zł 

dla naszej Gminy Świerklaniec, aby móc wesprzeć ten montaż instalacji w budynkach 
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jednorodzinnych dla mieszkańców. Zaznaczył, że sprawdziła się zasada, że w grupie siła, 

a poza tym wniosek został bardzo dobrze przygotowany i na kilkadziesiąt złożony 

w województwie śląskim wniosków został oceniony na drugim miejscu.  

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, przedstawił informacje na temat działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

14. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, w imieniu swoim i pracowników Urzędu Gminy złożył życzenia 
z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, życzenia z okazji zbliżających się 
Świąt Wielkanocnych.  

• radny Gerard Nickiel poinformował o środkach zewnętrznych pozyskanych w ramach 
konkursu Marszałkowskiego na zwiększenie potencjału Ochotniczych Straży Pożarnych. 

  

15. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 15:55 

zamknął XCI sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 
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